
Libor Hörbe – životní příběh 

Pan Libor Hörbe se narodil v roce 1964 v Turnově, významnou část svého života je však 

spjat s Mnichovým Hradištěm. Zde chodil na základní školu a vystudoval gymnázium. 

V roce 1982 nastoupil na vysokou školu, na České vysoké učení technické. Při studiích 

musel v této době docházet na vojenskou katedru. Po vystudování vysoké školy pane Hörbeho 

čekala povinná roční vojenská služba. Při návštěvách vojenské katedry mu bylo přislíbeno 

místo leteckého spojaře, na to ale potřeboval prověrku, a tou kvůli příbuzným v západním 

Německu neprošel. Nakonec po přesouvání několika útvary skončil v Janovicích nad Úhlavou, 

které byly vyhlášené jako místo s nedobrou pověstí.  

Po vojenské službě nastoupil do státního podniku LIAZ v Mnichově Hradišti. Zde si 

pan Hörbe jednoznačně uvědomil, že si nepřeje být součástí režimu. Přistihl se totiž, jak při 

hlasování na podnikové schůzce zvedl ruku pro něco, s čím nesouhlasil. I proto tak reálně začal 

uvažovat o emigraci na Západ.  

Naštěstí za rok a půl vypukla v Československu sametová revoluce. V ní byl pan Hörbe 

aktivní. Dodnes vzpomíná, jak běhali po závodu a sháněli podpisy vyjadřující nesouhlas s kroky 

komunistického režimu, zatímco je honil šéf, a chtěl jim v tom zabránit. Podpisové archy pak 

vozil na ústředí Občanského fóra do Prahy. Pražských demonstrací se také pravidelně účastnil. 

V Mnichově Hradiště společně s kamarády distribuoval a vylepoval protirežimní plakáty. 

Pan Hörbe je rád, že to tenkrát dopadlo tak, jak to dopadlo. Jeho velkým vzorem té doby byla 

mnichovohradišťská obvodní lékařka paní Jaroslava Kloučková, jedna z hlavních zakladatelek 

Občanského fóra v Mnichově Hradišti. Pan Hörbe je přesvědčen, že na začátku revoluce, kdy 

nebyl její další vývoj stoprocentně předvídatelný, neriskovala málo. Svými slovy říká, že by se 

rozhodně nechtěl vrátit do doby před listopad 1989, i když třeba nebyly splněny všechny ideály, 

většina se prý vyplnila.  

V současné době pan Hörbe stále pracuje v technickém oboru, má však spoustu koníčků. 

Mezi jeho velké záliby můžeme zařadit sport, přírodu a také se zabývá několika uměleckými 

činnostmi. Mezi ty největší patří psaní knih a hlavně skládání a hraní hudby. Už jako kluk rád 

četl, a proto před pár lety napsal svou první knihu a od té doby už má vydané tři. A jak sám dále 

dodává, hlavně hudba je pro něj moc důležitou součástí života. 

 

 


